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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

Sammanträde torsdag den 30 augusti 2018  
kl. 18:30-19:45 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 8 A, 

Ledamöter Ersättare 

Ulf Walther (S) ordf 

Gustav Johansson (M) vice ordf. 

Parvin Araghi (S) 

Jimmy Lindgren (S) 

Gisela Norrman (S) 

Ola Gabrielson (MP) 

Fotios Stathis  (MP) 

Lars Sterneby (V) 

Henrik Virro (M) 

Erika Wing (M) 

Jonas Nilsson (M) 

Urban Rybrink (L) 

  

 
Tjänstgörande ersättare  

Björn Wredberg (M) 

 

 
 

Bo Hansson (S) 

Halahen Zaidane (S) 

Oskar Rosén (S) 

Åsa Sahlström (MP) 

Sonja Wallbom (V) 

Camilla Hane (M) 

Peter Backlund (L) 

Christina Peterson (C) 

Claes Karlsson (KD) 

  

 

 
Tjänstemän 

Lena Lundström Stoltz, stadsdelsdirektör,    

Leif Kananen, Jeanette Holmqvist, Gunilla Ekstrand, Karin Åberg, 

avdelningschefer   

Personalföreträdare 

Camilla R Nilsson, Kommunal,  

Sandra Heinonen Engbusk. Lärarförbundet  

 

Justering 2018-09-04 
Sekreterare 

Inga-Karin Mellberg 

Ordförande Vice ordförande 

Ulf Walther (S)  Gustav Johansson (M) 
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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

 

Stadsdelsnämnden utser ordföranden Ulf Walther och vice 

ordföranden Gustav Johansson att justera dagens protokoll. 

Ordföranden meddelar att justering sker 2018-09-04.  
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§ 2   

Fastställande av dagordning   

 

Den utsända dagordningen fastställdes. 
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§ 3  

Förbättra parkeringssituationen i Dalen för de boende– 
svar på medborgarförslag   
 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarförslaget. 

 

2. Beslut tillsammans med tjänsteutlåtandet skickas till 

trafikkontoret för kännedom. 

 

 

 
Ärendet 
Föreningen ’Trafiksituationen i Dalen” har inkommit med ett 

medborgarförslag där de föreslår ett antal åtgärder rörande 

parkeringssituationen i Dalen. De lyfter fram att parkeringssituationen 

har förändrats under åren, bland annat eftersom några av 

parkeringsgaragen sålts till tre bostadsrättsföreningar. Detta menar 

förslagsställarna har lett till att övriga bostadsrättsföreningar i stort 

sett förlorade sin möjlighet att få parkeringsplats i garagen och de 

hänvisades istället till boendeparkering utanför Dalen.   

Förvaltningen har utöver medborgarförslaget mottagit ett brev med 

synpunkter på den nyligen genomförda upprustningen av Dalens allé. 

Förvaltningen bedömer utifrån dessa omständigheter att ytterligare 

dialog med boende i området är önskvärd och kommer att bjuda in till 

ett dialogmöte på plats i Dalen den 20 september 2018. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 16 augusti 2018. 

Dnr.1.2.4.-483/2018    

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S) ledamöterna Fotios Stathis m.fl. 

(MP, Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten  

Urban Rybrink (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro,  

Jonas Nilsson, Erika Wing, tjänstgörande ersättaren Björn Wredberg, 

ledamoten Urban Rybrink (L) reserverade sig mot beslutet till förmån 

för det egna förslaget; 

”1.Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.  

2.Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd bjuder in Trafikkontoret och 

Svenska Bostäders parkeringsansvariga till dialogmöte i frågan med de 

boende i området. 

Parkeringssituationen i Dalenområdet har tagits upp av oss vid ett 

flertal tidigare tillfällen. Vi tycker medborgarförslaget i huvudsak är 

bra och merparten av de föreslagna åtgärderna torde vara 

genomförbara.  

 

Därutöver har vi tidigare framfört förslaget att anlägga nya 

snedparkeringar utmed Kyrkogårdsvägens breda gräsmatta. Där skulle 

ett stort antal nya parkeringar kunna anläggas. 

 

Som medborgarförslaget visar slussas medborgare ofta mellan olika 

förvaltningar och bolag. Kring parkeringssituationen föreslår 

förvaltningen att medborgarna ska ta kontakt med Trafikkontoret samt 

med Svenska Bostäder. Det är lätt att man som medborgare tappar 

initiativet när man själv ska samordna och driva processen framåt 

genom Stockholms Stads alla bolag och förvaltningar.  

 

Vi anser att frågan är så pass viktig för Dalenborna att 

stadsdelsnämnden får ta initiativet till att samordna och driva 

parkeringsfrågan tillsammans med medborgarna och berörda 

förvaltningar och bolag. Det kan exempelvis ske genom att de 

föreslagna dialogmötena bjuder in även ansvariga för parkering hos 

Svenska Bostäder och Trafikkontoret.” 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Christina Peterson (C), Claes Karlsson (KD) instämde i det 

särskilda uttalandet från (M),(L). 
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§ 4  

Månadsrapport för juli månad 2018 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Nämnden godkänner föreliggande rapport. 

 

Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras en budget i 

balans efter resultatöverföringar. Före resultatöverföringar 

prognostiseras ett underskott om 6,4 mnkr.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 augusti 2018. 

Dnr. 1.2.1.-166/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

  

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten  

Urban Rybrink (L) 

”Det är positivt att underskotten inom individ- och familjeomsorg, och 

då främst för barn och unga, gått ner. Dock kvarstår ett underskott om 

7,2 miljoner att arbeta vidare med för att uppnå önskad balans inom 

respektive verksamhetsområde.  

 

Mindre positivt är dock att stadsdelens verksamheter uppvisar ett 

underskott totalt på 6,4 miljoner. Vi vill återigen påminna majoriteten 

om att västvärlden i allmänhet och Sverige och Stockholm i synnerhet 

är inne i en stark högkonjunktur med låg arbetslöshet och låg andel 

invånare på försörjningsstöd. Trots det har majoriteten under två års 

tid inte lyckas komma tillrätta med underskott.  

 

Det är dags att Stockholms invånare får en ny majoritet. En 

alliansmajoritet som förstår vikten av att satsa på kärnverksamhet. 

Stockholm förtjänar bättre än vad de har idag 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Christina Peterson (C), Claes Karlsson (KD) instämde i det 

särskilda uttalandet från (M),(L). 
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§ 5  

Uppförande av nytt Årsta vård och omsorgsboende på 
Årstavägen 112 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att återremittera ärendet 

2. Nämnden anför därutöver 

 

”Det är viktigt att Årsta får ett nytt modernt vård- och omsorgsboende 

med bland annat goda hygienutrymmen. I sammanhanget måste de 

boende i dagens vård- och omsorgsboende tillsäkras andra fullgoda 

alternativ och att deras situation handhas varsamt.  

 

Liberalerna har i en skrivelse initierat idén om att i det planerade 

boendet med både vård- och omsorgsboende, seniorboende med 

aktivitetscenter och en förskola också kan kompletteras med 

studentbostäder. Förlagor kring denna typ av boende, ett multicenter, 

finns bland annat i Nederländerna. Allianspartierna tillsammans 

menar att fastigheten är tillräckligt stor för att kunna rymma många 

olika aktiviteter. Ett sätt att utöka möjligheterna är att bygga på 

ytterligare en våning, något som liberalerna föreslår i sin skrivelse. 

Med dagens moderna byggteknik är det fullt möjligt att bygga 

tillräckligt välisolerat för att olika verksamheter inte ska störa 

varandra. Vi menar att studentbostäder i denna miljö ytterligare skulle 

kunna stärka kvaliteten i boendet. Även om det återfinns många med 

tungt vård- och omsorgsbehov i boendet, planeras också seniorboende 

som skulle kunna berikas av att det finns studenter i omedelbar närhet. 

Vi vill återremittera ärendet för att förvaltningen noga ska bearbeta 

möjligheterna att tillföra fastigheten med studentbostäder.” 

 

 

Ärendet 
Förvaltningen bedömer med stöd i genomförda behovsprognoser att 

det finns ett utökat behov av vård- och omsorgsplatser på både kort 

och lång sikt i och omkring Årsta. Det befintliga vård- och 

omsorgsboendet på Årstavägen 112 uppfyller inte arbetsmiljöverkets 

krav på hygienutrymmen. Därför föreslås att detta boende rivs och 

ersätts. På tomten placeras förutom vård- och omsorgsboende även 

förskola, seniorbostäder och aktivitetscenter. Förvaltningen bedömer 

att förutsättningarna är goda för att tillskapa ett modernt och effektivt 

vårdboende på platsen och föreslår att förvaltningen får utreda detta 
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och återkomma med ett nytt inriktningsärende när förutsättningarna 

kunnat utredas vidare.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 augusti 2018. 

Dnr 543-2018-2.6. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att en enig nämnd beslutar att återremittera 

ärendet i enlighet med förslag till beslut från (M),(L). 

 

  

 

  

 

  

 

 

 

  



 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
30 augusti  2018 

Sida 9 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 5 A 
 
Bygg studentbostäder ovanpå det nya Vård- och 
omsorgsboendet i Årsta  - svar på skrivelse från (L) 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd bordlägger ärendet 

 

 
Ärendet 
Efter skrivelse från ledamoten Urban Rybrink (L) med instämmande 

av ersättaren Peter Backlund (L) har nämnden uppdragit till 

förvaltningen att bereda skrivelse om att bygga studentbostäder 

ovanpå det nya vård- och omsorgsboendet i Årsta. I skrivelsen 

föreslås att förvaltningen återkommer med förslag om hur det 

planerade nya vård- och omsorgsboendet i Årsta med trygghetsboende 

och aktivitetscenter också kan tillföras studentbostäder. Som grund för 

förslaget har skribenterna använt en holländsk anläggning som 

kombinerar just äldreboenden med studentbostäder. 

 

Förvaltningen är generellt sett positiv till att samförlägga vissa 

verksamheter i syfte att integrera olika åldersgrupper mer med 

varandra men  ser dock att det inte är möjligt att genomföra för just 

nya Årsta vård- och omsorgsboende med avseende på 

gestaltningsförutsättningarna på platsen samt med hänsyn till de som 

kommer att bo där som kommer att ett stort behov av omvårdnad och 

behov av en lugn miljö.  

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 augusti 2018. 

Dnr 1.1.-426/2018 

 

 

Beslutsgång 
En enig nämnd ställde sig bakom förslag till beslut att bordlägga 

ärendet till nästa sammanträde. 
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§ 6    

Kulturpark i Snösätra upplagsområde 

Stadsdelsnämndens beslut 
 
1. Förvaltningens förslag till beslut bifalles i huvudsak,  

2. Stadsdelsnämnden uttalar att Snösätra upplagsområde ska hållas 

helt fritt från bostäder 

3. Stadsdelsnämnden anför  därutöver följande 

  

”Vi har svårt att se hur bostäder går att förena med 

kulturverksamheten och tycker inte bostäder passar, eller skulle 

fungera, mitt i ett naturreservat. Vi anser därför att Snösätra ska vara 

fritt från bostäder. Vi inser att kulturbostäder i området skulle kunna 

bidra till rörelse även kvällar och nätter, vilket i sin tur skulle kunna 

bidra till ökad trygghet i området. Förvaltningen får i den kommande 

dialogen hitta andra sätt att stärka tryggheten i området på kvällar och 

nätter. 

 

En annan viktig aspekt som vi anser måste iakttas är att en 

miljökonsekvensanalys från fristående part/institution ska upprättas 

och ska beakta kriterier gällande hållbar utveckling i bredare 

sammanhang i stadsdelsnivå. Exempelvis har KTH visat intresse för 

området i bl.a. forskningssyfte.  

 

Vi vill även passa på att göra tydligt att dialogen med intressenterna 

(bl.a. de lokala föreningarna) bör upprätthållas och systematiseras. 

Det innefattar inte bara kulturföreningar, utan även miljöföreningar.” 

 

 

Ärendet 
Vid sammanträdet 2018-04-19 uppdrog nämnden till förvaltningen att 

kontakta exploateringskontoret för att höra efter hur stadsdelen kan 

vara behjälplig i fråga om exploateringsnämndens uttalande om att det 

ska inrättas en kulturplats i Snösätra. Detta utifrån förvaltningens svar 

på medborgarförslag om att utveckla Snösätra industriområde som en 

kulturplats inom det planerade naturreservatet i Rågsveds friområde 

(Dnr 1.2.4.-227/2018). Nämndens uppdrag till förvaltningen är att 

utreda möjligheterna för en kulturplats på Snösätra upplagsområde. 

Förvaltningen har tillsammans med projektutvecklingsenheten på 

exploateringskontoret samt stadsplanerare på stadsbyggnadskontoret 

inlett ett utredningsarbete över vilka förutsättningar som finns för en 
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kulturpark. I tjänsteutlåtandet redovisas och besvaras nämndens frågor 

som förvaltningens utredning ska beröra. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 6 augusti 2018. 

Dnr 469-2018-3.2.    

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förslag till beslut från (S),(MP),(V) 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Fotios Stathis m.fl. 

(MP) Lars Sterneby (V) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten  

Urban Rybrink (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamöterna  

Henrik Virro, Jonas Nilsson, Erika Wing, tjänstgörande ersättaren 

Björn Wredberg alla (M) ledamoten Urban Rybrink (L) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”Allianspartierna lyssnade intresserat på medborgarförslaget om 

kulturpark i Snösätra i våras. Vi är positiva till att Snösätra kan bli en 

kulturpark som kommer att uppmärksammas långt utanför Söderort. 

Mångfalden av kulturyttringar, den kreativa kraften och det stora 

allmänintresse som verksamheten har väckt är imponerande. Däremot 

är det uppenbart att majoriteten har haft svårt att enas om planerna för 

området.  

 

Redan inför beslutet om stadsdelsförvaltningens förslag till utveckling 

av Snösätra i april så uttryckte vi att det inte är lämpligt att ha en ö 

med bebyggelse mitt i ett naturreservat. Naturreservatet som 

majoriteten beslutat om i den södra delen av området inkräktar på 

nuvarande kulturnod, och beskrivs av flera av undertecknarna till 

medborgarförslaget som ”en katastrof” för kulturparken. Likaså 

uttrycker Stockholms Naturskyddsförening oro för att annan 

verksamhet ska inkräkta på naturreservatet och föreslår i sin tur egna 

former av kulturaktiveter i Snösätra kulturpark 
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För oss i allianspartierna är det tydligt att det behöver tas ett helhetsgrepp 

för området och inte låta det bli en abstrakt kompromiss från 

majoritetspartiernas olika intresseområden. Vi förespråkar att: 

- Snösätra kulturpark ska utvecklas med avstamp i den 

kulturverksamhet som blomstrar där idag.  

- Kombinera kulturparken med sanering av marken och byggande 

av bostäder.  

- Utred genom medborgardialog hur kulturverksamheten ska 

organiseras och hur olika föreningar ska kunna utveckla området 

och verksamheterna tillsammans.” 

  

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Christina Peterson (C),  instämde i det särskilda uttalandet 

från (M),(L). 
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§ 7   

 
Rapport från förvaltningen om hur verksamheterna klarat 
och hanterat den mycket varma sommaren 

Stadsdelsnämndens beslut   
 

Nämnden godkänner förvaltningens rapport över hur verksamheterna 

klarat sommarens värmebölja.  

 

 

Ärendet 
Med anledning av det extremt varma vädret denna sommar har 

förvaltningen samlat in uppgifter från verksamheterna om hur man 

klarat av och hanterat värmen. I tjänsteutlåtandet redovisas 

sammandrag över de rapporter verksamheterna  lämnat till 

förvaltningen samt en åtgärdslista utifrån de lärdomar som finns att 

dra inför framtiden då nya verksamheter ska planeras och nya 

byggnader uppföras.  Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

rapporten.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 14 augusti 2018. 

Dnr. 1.1.-627/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Anmälningsärenden 
 

   

A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser, m.m. 

B. Tjänstemannabeslut, redovisas i pärm 

C. Protokoll från pensionärsrådets sammanträde 2018-08-27 

D. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 2018-08-24 

E. Protokoll från förvaltningsgruppen 2018- 

F. Protokoll från BUS styrgrupp,  2018-05-18 

G. Reviderad delegationsordning Dnr 1.1.-642/2018  

  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Nämndens frågor 

Inget för dagen 
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§ 10   

Stadsdelsdirektörens information 

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stoltz informerade om följande: 

 

 

Modulbostäderna i Örby är klara och inflyttning har hittills skett i 37 

lägenheter. Förvaltningen konstaterar att det kommer att bli ett 

barnrikt område och tills idag har 90 barn flyttat in som är i åldrarna 

0-18 år. 

 

Den 23 augusti besökte ministern Helene Hellmark Knutsson Stureby 

vård- och omsorgsboende.   

 

Den 25 augusti firades Parkernas dag i Bandängen, en välbesökt dag 

där stadsförvaltningen bland annat firade att invånarantalet överstiger 

100 000. 

 

Den 30 augusti presenterades planer för parken Hagdalen. 

 

Den 30 augusti invigdes en ny förskola på Bjursätravägen 

 

Den 1 september är det invigning av Östberga Kulturhus 

 

Den 2 september är det invigning av Rågsveds naturreservat 

 

Den 2 september är det invigning av Dalens Community Center DCC 

 

Den 6 september har förvaltningen kallat till  Företagarråd 

 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 11   

Betänkandet av Några frågor i skyddlagsstiftningen – svar 
till kommunstyrelsen 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 
 
Ärendet 
Rubricerad remiss har remitterats till stadsdelsnämnden från 

kommunstyrelsen. Remissen är ett delbetänkande av kommittén för 

förbättrat skydd för totalförsvarsverksamheten som tillsattes av 

regeringen i mars 2017. Kommittén har haft i uppgift att se över vissa 

frågor i regelverket som syftar till att skydda Sveriges 

totalförsvarsverksamhet. Förvaltningen välkomnar delar av 

betänkandet, bland annat att samhällsviktiga verksamheter som 

posthantering och livsmedelsförsörjning föreslås bli möjliga civila 

skyddsobjekt. I betänkandet föreslås även att tidsgränsen för hur länge 

försvarsmakten ska ha rätt att besluta om att spärra av områden som 

skyddsobjekt vid hot om kränkningar ska förlängas från tre till tio 

dygn med en möjlighet till förlängning med ytterligare fem dygn. 

Förvaltningen anser att det saknas en motivering och 

proportionalitetsbedömning kring hur kommittén kom fram till denna 

bedömning.  Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på remissen. 

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 augusti 2018. 

Dnr 457-2018-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12  - 19 Sluten del 


